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MINISTARSTVO VANJSKIH POSLOVA 

 
 
Broj:                                           Podgorica, 28. maj 2024. 

 
 

                                                                       IZVJEŠTAJ 

o posjeti predsjednika Vlade Crne Gore Milojka Spajića institucijama Evropske unije, Brisel, 

Kraljevina Belgija, 15-16. april 2024. godine   

Predsjednik Vlade Crne Gore Milojko Spajić posjetio je institucije Evropske unije u Briselu 15-16. 

aprila 2024. godine, kada je imao izlaganje na vanrednoj sjednici  Odbora  za vanjske poslove 

Evropskog parlamenta (AFET), tokom koje je organizovana razmjena mišljenja evropskih poslanika 

sa predsjednikom Vlade Crne Gore Milojkom Spajićem. Drugog dana posjete, premijer Spajić je 

održao sastanake sa  Johanesom Hanom, komesarom Evropske komisije za budžet i administraciju 

i Gertom Janom Kopmanom, generalnim direktorom Generalnog direktorata Evropske komisije 

za proširenje i susjedstvo.  

Delegaciju Crne Gore, koju je predvodio premijer Spajić, činili su i ambasador P. Marković, 

ministarka za evropske poslove M. Gorčević, šefovi kabineta B. Krvavac i V. Janjušević, kao i 

članovi diplomatskog osoblja Misije pri Evropskoj uniji.     

Učešće predsjednika Vlade Milojka Spajića na sjednici Odbora za vanjske poslove 

Evropskog parlamenta (AFET)  

Predsjednik Vlade Crne Gore Milojko Spajić se na početku izlaganja zahvalio na pozivu da se 

obrati poslanicima Odbora za vanjske poslove Evropskog parlamenta i istakao da sve što je 

urađeno u proteklih pet mjeseci bilo  u službi ubrzanja pristupanja Crne Gore Evropskoj uniji. 

Istakao da Crna Gora prolazi kroz proces temeljne transformacije, koji je omogućio povratak 

statusa "favorita" za priključenje EU. Budući da se cilj nazire, ukazao da je zemlji potrebna 

podrška EU i smjernice, kako bi se vidjelo da je proširenje i dalje najuspješnija alatka vanjske 

politike EU.  

Predsjedavajući Odborom za vanjske poslove Evropskog parlamenta (AFET) Dejvid Mekalister 

(EPP, Njemačka) je istakao da je Crna Gora predvodnica procesa evropske integracije. Podsjetio 

je da su sva pregovaračka poglavlja sa našom zemljom otvorena, istakavši da je proširenje ponovo 

na agendi EU, kao i da će Evropski parlament nastaviti da pruža podršku našem pristupnom 

procesu. Ukazao da je proširenje bilo prioritet na agendi AFET-a sve vrijeme od početka rada ovog 

saziva Parlamenta, koje se uskoro završava. Naveo da je dugotrajna posvećenost Crne Gore 

integraciji u Evropskoj uniji i evroatlantskoj strateškoj orijentaciji veoma poznata. Pozdravio je 

dosljednu i punu usklađenost Crne Gore sa Evropskom vanjskom i bezbjednosnom politikom 

(CFSP), posebno u vrijeme kada se naš kontinent i zajedničke demokratske vrijednosti suočavaju 

sa velikom prijetnjom. 
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Predsjednik Vlade M. Spajić je konstatovao da su geopolitičke okolnosti i neopravdana agresija 

Rusije na Ukrajinu ponovo pokrenuli fokus na proširenje EU, saopštio da su parlamentarna većina 

i Vlada, koju vodi, stavili evropski program kao svoj apsolutni prioritet od prvog dana mandata i 

postigli rezultate koji govore sami za sebe, a cilj je dobijanje IBAR-a tokom belgijskog 

predsjedanja Savjetom EU.  

Premijer Spajić je istakao da je Crna Gora ohrabrena izgledima za izradu Plana rasta za region 

Zapadnog Balkana i da se očekuje da će Program reformi za Crnu Goru vrlo brzo biti odobren od 

strane EK. Izrazio zahvalnost institucijama EU, za postizanje privremenog dogovora, kao i 

poslanicima EP Toninu Piculi i Karlu Ressleru za predanost i naporan rad. 

Predsjednik Vlade Spajić je naveo da čvrsto vjeruje kako je Crna Gora u povoljnom položaju da 

postane sljedeća članica EU. Pozicionirajući se kao pouzdan NATO saveznik, konstruktivan 

regionalni partner i čvrsto uporište u očuvanju evropskih vrijednosti, Crna Gora je u potpunosti 

uskladila svoju sa Zajedničkom vanjskom i bezbjednosnom politikom EU (CFSP). Prihvatanjem 

Crne Gore u EU, Unija ne samo da bi pokazala svoju predanost proširenju, već bi poslala jasnu 

poruku regionu i, istovremeno, demonstrirala jedinstvo EU. 

Kopredsjedavajući parlamentarnog Odbora za stabilizaciju i pridruživanje sa Crnom Gorom 

(POSP) Vladimir Bilčik (EPP, Slovačka) naveo da sama organizacija sastanka predstavlja jasan 

pokazatelj da se proširenje nalazi na vrhu agende. Istakao da je u pitanju blagovremeni sastanak, 

kako bi se, prije završetka mandata, učinilo više, povodom činjenice da se proces pridruživanja 

Crne Gore Evropskoj uniji vratio na pravi kolosjek, i time doprinijelo ''novom zamahu'' i još jednoj 

uspješnoj Međuvladinoj konferenciji i zatvaranju poglavlja.  

Nakon toga, uslijedila je diskusija tokom koje su europoslanici razmijenili mišljenja sa 

predsjednikom Vlade Milojkom Spajićem o aktuelnim temama u Crnoj Gori i regionu Zapadnog 

Balkana.  

Premijer Spajić je istakao da su tri prioriteta u Crnoj Gori: vladavina prava, članstvo u Evropskoj 

uniji i ekonomski rast. Naveo da je naša različitost postala naša prednost, a naše etničke grupe su 

mostovi koji nas spajaju sa susjednim državama. Prema njegovim riječima Crna Gora se već sada 

ponaša kao država članica EU, a nakon učlanjenja, radiće jos više, te može poslužiti kao primjer 

susjedima. 

Susret premijera Spajića sa komesarom Evropske komisije za budžet i administraciju 

Johanesom Hanom  

Na sastanku sa Johanesom Hanom, komesarom Evropske komisije za budžet i administraciju 

konstatovano je da glavni politički cilj Crne Gore treba da bude članstvo u Uniji, te da sve ostale 

političke različitosti treba ostaviti po strani na putu ka ostvarenju tog cilja.  

Dodatno, PV Spajić je kazao da je raznolikost, koja je karakteristika Crne Gore, uz dobro 

upravljanje postala prednost, što je komesar Han i pozdravio kao važan korak na putu ka EU, 

smatrajući da sve zemlje regiona treba da prevaziđu političke, etničke i vjerske podjele. 

Na temu diversifikacije ekonomije, PV Spajić je kazao da je fokus Vlade na infrastrukturi i, u tom 

smislu, zahvalio EU i drugim međunarodnim institucijama na pružanju podrške za izgradnju nove 

dionice auto-puta, što će, pored ostalih investicija, podstaći ekonomski rast. Takođe, ukazao da je 

strateško opredjeljenje Crne Gore  i razvoj IT sektora, medicinskog turizma i sektora energetike.  

Komesar Han je tokom sastanka pokazao da je odličan poznavalac regionalnih prilika, koji se i sa 

pozicije komesara za budžet i administraciju zalaže za članstvo Crne Gore u EU. 
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Susret premijera Spajića sa generalnim direktorom Generalnog direktorata Evropske 

komisije za proširenje i susjedstvo Gertom Janom Kopmanom  

Premijer Spajić je razgovarao i sa generalnim direktorom Generalnog direktorata Evropske 

komisije za proširenje i susjedstvo Gertom Janom Kopmanom. Sagovornici su razmijenili 

mišljenja o prioritetnim pitanjima koja se tiču ispunjenja preostalih privremenih mjerila u 

poglavljima 23 i 24, a na čemu će biti zasnovan Izvještaj o ispunjenosti prrivremenih mjerila 

(IBAR) koji Crna Gora očekuje u junu. PV Spajić je naglasio da postoji jasna politička volja svih 

aktera da svi procesi u dijelu ispunjenja privremenih mjerila u oblasti vladavine prava privedu 

kraju, a da se za ona mjerila gdje postoje određeni izazovi u dijalogu sa EK preciziraju obaveze i 

definišu rokovi za njihovo ispunjenje.  

Imajući u vidu da IBAR predstavlja aktuelni prioritet Vlade na evropskom putu, te da određeni 

segmenti preostalih privremenih mjerila zahtijevaju više vremena i drugačiji  pristup, osvrnuo se 

na ustavnu i reformu izbornog zakonodavstva, za koje smatra da treba da bude holistička, a ne po 

principu da izmjene zakona idu ad hoc. 

Kao jedan od uspjeha Crne Gore naveo je Crna Gora podnijela DG FISMA pred-aplikaciju za 

pristupanje SEPA-i, što će omogućiti brži način plaćanja u eurima sa zemaljama članicama EU, i 

čime bi građani i privreda osjetili benefite, a što takođe šalje jasan signal da je Crna Gora spremna 

za ulazak u završnu fazu procesa evropske integacije. 

Jan Kopman je istakao da je Crna Gora ponovo predvodnica u procesu evropske integracije na 

Zapadnom Balkanu, te da je u poslednjih par mjeseci zaista pokazala vidljiv napredak i dobre 

rezultate na planu vladavine prava, što je na liniji ambicije EK da Crna Gora u junu pređe u novu 

fazu pregovora. 


